
Oświadczenie złożone 
przez senatora Aleksandra Świeykowskiego 

na 24. posiedzeniu Senatu 
w dniu 20 grudnia 2012 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego Elżbiety Bieńkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 
W perspektywie budżetowej 2007–2013 na rozwój infrastruktury szerokopasmowej w Polsce w ramach 

regionalnych programów operacyjnych, Programu Operacyjnego „Rozwój Polski Wschodniej”, Programu 
Operacyjnego „Innowacyjna gospodarka” (działania 8.3 i 8.4) przekazane zostało około 1 miliard 
500 milionów euro. Z kwoty tej tylko na pięć projektów w Polsce Wschodniej (świętokrzyskie, podlaskie, 
podkarpackie, lubelskie i warmińsko-mazurskie) przeznaczono kwotę 300 mln euro. 

Realizacja tych projektów i maksymalne wykorzystanie funduszy unijnych ma kluczowe znaczenie dla 
rozwoju regionów i wyrównywania barier dostępu do internetu szerokopasmowego w Polsce. Równocześnie 
jest to niezbędne do realizacji celów agendy cyfrowej, która mówi o dostępie do końca 2013 r. wszystkich 
obywateli do internetu, a w perspektywie – do roku 2020 zapewnienie powszechnego dostępu do internetu 
o przepływności 30 Mb/s a dla 50% gospodarstw domowych – do internetu o przepływności 100 Mb/s. Osią-
gnięcie tych celów wiąże się z ogromnymi nakładami finansowymi na budowę oraz modernizację istniejącej 
sieci, sięgającymi kwoty 12–16 miliardów zł. 

Wobec tego proszę o odpowiedź na następujące pytania. 
Jaki jest procent wykorzystania środków ogółem z kwoty 1 miliard 500 milionów euro na realizowane już 

projekty? 
Jaki jest procent wykorzystania środków z kwoty 300 milionów euro na projekty w Polsce Wschodniej? 
W jakim procencie i jakiej wartości, jeśli wziąć pod uwagę koniec okresu programowania w 2013 r., zo-

staną wykorzystane środki przeznaczone na rozwój infrastruktury szerokopasmowej, a ile trzeba będzie 
zwrócić do budżetu unijnego jako środki niewykorzystane? 

Z poważaniem 
Aleksander Świeykowski 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




